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Sammanträdesdatum 2023-05-03 

Anslagsdatum 2023-05-09 Anslaget tas ner 2023-05-31 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet, Kommunledningskontoret på plan 4 i Stadshuset 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 149                                                   Dnr 2016/00420 

Översyn av de lokala ordningsföreskrifterna för Mariestads 
kommun 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderade ordningsföreskrifterna för 
Mariestads kommun.  

Föreskrifterna träder i kraft från och med 2023-06-01. 

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att utreda möjligheten 
om en annan ägarform av nya torget inom koncernen.  

Bakgrund 

Tekniska nämnden har vid tidigare sammanträde (2022-06-14 Tn § 89/22) beslutat 
att godkänna det upprättade förslaget till Lokala ordningsföreskrifter och överlämnat 
dem till Kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen återremitterad detta ärende för att 
omformulera paragraf 11b utifrån Länsstyrelsens önskemål (KSAU § 209/22) 

Den 24 februari 2020 antog kommunfullmäktige, efter ett revideringsarbete, nya 
lokala ordningsföreskrifter för Mariestads kommun. Beslutet innebar att vissa 
bestämmelser lades till medan andra ändrades eller behöll sin tidigare utformning.  

Enligt 3 kap. 13 § Ordningslagen (1993:1617) ska en kommuns beslut att anta, ändra 
eller upphäva föreskrifter ska omedelbart anmälas till Länsstyrelsen som därefter har 
att pröva om föreskrifterna strider mot nämnda lag. Om så är fallet kan Länsstyrelsen 
besluta att upphäva föreskrifterna i fråga. 

Kommunfullmäktiges beslut anmäldes aldrig till Länsstyrelsen i Västra Götalands län. 
Den administrativa enheten uppmärksammades på detta den 20 januari 2022 och 
anmälde, med Länsstyrelsens godkännande, föreskrifterna till myndigheten den 25 
januari 2022.  

Länsstyrelsen i Västra Götalands län beslutade den 15 februari 2022 att upphäva 
kommunfullmäktiges beslut att anta 11 b och 19 §§ samt ändra 17 § i de lokala 
ordningsföreskrifterna för Mariestads kommun. Gällande övriga tillägg och ändringar 
hade myndigheten inget att invända. 

De paragrafer Länsstyrelsen beslutade att upphäva reglerar tillstånd till 
högtalarutsändning på Nya Torget i samband med valrörelse (11 b §), upplockning 
efter hundar (17 §) samt tillstånd för att använda pyrotekniska varor (19 §). 

Paragraf 11b är föreslagen att strykas helt av Länsstyrelsen då den ej behövs för att 
upprätthålla den allmänna ordningen på Nya torget och den kan komma i konflikt 
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med yttrandefrihetsgrundlagen ovan. Därav kan den ej omformuleras efter 
Länsstyrelsens önskemål utan bör strykas helt.  

Då det är Polismyndigheten som utfärdar tillståndsbevis för allmän sammankomst 
och är tillsynsansvarig för dessa på offentlig plats och kommunen endast kan yttra sej 
om marken, är ytan ledig så kan kommunen inte neka sökande (Kap 2 § 10). Om 
kommunen skulle neka sökande, vilket § 11b innebär, kommer polisen ändå att 
godkänna detta då det inte anses inkräktar på ordningen på den allmänna platsen 
(Kap 3 § 8).  

Om polismyndigheten gör bedömning att den allmänna ordningen och säkerheten 
inte kan garanteras under en allmän sammankomst har polismyndigheten möjlighet 
att flytta en allmän sammankomst till annan plats.  

Information om ordningslagen  

Kap 2 § 10 Tillstånd till en allmän sammankomst får vägras endast om det är 
nödvändigt med hänsyn till ordningen eller säkerheten vid sammankomsten eller, 
som en direkt följd av den, i dess omedelbara omgivning eller med hänsyn till 
trafiken eller för att motverka epidemi.  

Tillstånd till en allmän sammankomst eller offentlig tillställning skall vägras, om 
sammankomsten eller tillställningen är avsedd att hållas i ett samlingstält som inte är 
godkänt eller inte får användas enligt vad som sägs i 12 § eller i ett annat tält som inte 
erbjuder betryggande säkerhet mot brand och andra olycksfall. 

Kap 3 § 8 Regeringen eller, efter regeringens bemyndigande, en kommun får meddela 
de ytterligare föreskrifter för kommunen eller del av denna som behövs för att 
upprätthålla den allmänna ordningen på offentlig plats. 

Information om yttrandefrihetsgrundlagen 

§ 11 Det som är avsett att framföras i program eller genom tekniska upptagningar får 
inte först granskas av en myndighet eller ett annat allmänt organ. Det är inte heller 
tillåtet för en myndighet eller ett annat allmänt organ att på grund av innehållet 
förbjuda eller hindra framställning, offentliggörande eller spridning bland 
allmänheten av ett program eller en teknisk upptagning, om åtgärden inte har stöd i 
denna grundlag. Lag (2018:1802). 

13 §  

Det är inte tillåtet för myndigheter eller andra allmänna organ att på grund av 
innehållet förbjuda eller hindra innehav eller användning av sådana tekniska 
hjälpmedel som behövs för att kunna ta emot program eller för att kunna uppfatta 
innehållet i tekniska upptagningar, om åtgärden inte har stöd i denna grundlag. 
Detsamma gäller förbud mot anläggande av trådnät för sändning av program. Lag 
(2018:1802). 

Tekniska förvaltningen föreslår därmed att nedanstående paragrafer justeras enligt 
följande: 

§ 11 b  Paragrafen stryks (då den strider mot Ordningslagen och kan komma i 
 konflikt med reglerna om yttrandefrihet) 
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§ 17  Föroreningar efter hund ska plockas upp inom centrumområdet som  
 är markerat på bilagd karta, samt på offentlig plats i alla 
 bostadsområden som är belägna inom detaljplanerat område.  

 

§ 20  Att polistillstånd krävs alltid för användning av fyrverkerier och andra 
 pyrotekniska varor i centrala Mariestads, inom centrumområdet som är 
 markerat på bilagd karta, med undantag för nyårsafton från kl. 23:00 
 och två timmar framåt.  

 Det är alltid förbjudet att använda pyrotekniska varor inom ett avstånd 
 av 100 meter från Mariestads sjukhus och samtliga äldre- och 
 omsorgsboenden inom kommunen.  

Bedömning ur en ekonomisk dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension.  

Bedömning ur en miljömässig dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-04-10 

Protokollsutdrag Tn § 43/23 

Förslag till revidering av lokala ordningsföreskrifter, inklusive kartbilaga, avseende 
paragraf 11 b, 17 och 19, Mars 2023. 

Länsstyrelsens beslut. 

 

Kommunstyrelsen 
Expedieras till: 
Länsstyrelsen 
Tekniska nämnden 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 150                                                   Dnr 2023/00042 

Medborgarförslag om att skapa ett Naturrum på Karlsholme 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget då Karlsholme inte är en 
lämplig plats för ett Naturrum. Framtida utveckling av Karlsholme kommer beredas i 
en uppdaterad hamnplan under 2024. 

Bakgrund 

Förslagsställaren föreslår att Jubileumsteatern och Café Holmen på Karlsholme görs 
till en verksamhet där familjer kan uppleva naturen, leka och ha kul. En plats för 
lärande och skapande för att lära sig om naturen och Vänern.  

Vidare föreslås att det kan bli ett Naturum i Jubileumsteatern för att uppmärksamma 
allt från Vänern, Brommö, Sjötorp med Göta kanal och laxtrappa i Gullspång.  

På Café Holmen föreslås att uppmärksamma Birgitta Andersson och hennes rollfigur 
Teskedsgumman i en lekmiljö såväl inne som ute.  

Naturum är varumärkesskyddat av Naturvårdsverket och drivs av Länsstyrelse, 
kommun eller stiftelse.  Ett Naturum ska, enligt kriterier från Naturvårdsverket, i 
första hand ligga i eller i nära anslutning till attraktiva naturområden av högt värde 
för naturvård och friluftsliv, som nationalparker, välbesökta naturreservat och 
nationalstadsparker. Naturum kan i vissa fall även behandla en större trakt, en region, 
ett län eller en naturtyp – men bör ligga nära besöksvärd natur. 

Karlsholme kan inte anses uppfylla kravet ovan. Av den anledningen faller begreppet 
Naturum bort.  

Hyresfastigheterna som omnämns i förslaget är idag uthyrda eller på väg att bli 
uthyrda med inriktning restaurang, café och evenemang. I dagsläget finns av det 
skälet inte utrymme i befintlig planering för medborgarförslagets idéer.  

Området i och runt Karlsholme är redan idag en plats med flera aktivitetsmöjligheter 
såväl för barnfamiljer som andra. För hamnområdet inklusive Karlsholme finns en 
pågående utvecklingsplan och i det sammanhanget finns möjlighet att ta delar av 
medborgarförslaget i beaktande. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Beslutet bedöms inte påverka kommunens ekonomi såvida inte den framtida 
utvecklingsplanen för hamnområdet inklusive Karlsholme tar upp idéerna. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Beslutet bedöms påverka den miljömässiga dimensionen, i den händelse att något av 
idéerna förverkligas, genom ingrepp i naturen men också positivt genom att flera av 
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idéerna i förslaget uppmuntrar barn och andra att uppleva och lära sig mer om 
naturen. 

Bedömning ur social dimension 

Beslutets konsekvenser ur en social dimension bedöms ha en positiv effekt för 
möjlighet till social samvaro, lek och lärande i de fall något av idéerna i förslagen 
genomförs i fortsatt utveckling. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse upprättad av kommundirektör 2023-04-21.  

Tjänsteskrivelse upprättad av näringslivsutvecklare 2023-04-20.  

Medborgarförslag om att skapa ett Naturrum på Karlsholme 

 

Kommunstyrelsen 
Expedieras till: 
Förslagsställare 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Näringslivschef Peter Jonsson 
Näringslivsutvecklare Anna Söderman 
Fastighetschef Joakim Halaby 
Gatuchef Simon Ravik 
Teknisk nämnd 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 151                                                   Dnr 2023/00230 

Uppdrag att ingå arrendeavtal Kornet 1 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att i nuläget tacka nej till att ingå ett 
arrendeavtal med en näringsidkare gällande önskemål att arrendera del av Kornet 1 i 
syfte att medge tillfällig matservering och boulespel i hamnen och tackar för visat 
intresse.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott återkommer i frågan när det tagits fram en strategi 
för inre hamnen.  

Bakgrund 

En näringsidkare i Mariestad har kontaktat samhällsbyggnadsförvaltningen med ett 
önskemål om att arrendera en del av Kornet 1 under sommarsäsongen 2023 för att 
bedriva matservering från food-truck och boule-spel. 

Förvaltningen har berett ärendet tillsammans med gatuavdelningen och funnit att det 
är en verksamhet som passar väl in. Ca 15 parkeringsplatser kommer tas i anspråk 
under arrendetiden vilket får en viss påverkan på tillgängligheten. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Näringsidkaren söker och bekostar själv alla tillstånd för verksamheten. 

Bedömning ur social dimension 

Hamnens roll som samlings- och mötesplats har stor social betydelse för 
Mariestadsborna och besöksnäringen. Ytterligare möjligheter till mat och rekreation 
bedöms stärka den social dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Alla kostnader förknippade med tillfälliga åtgärder på platsen bärs av arrendatorn 
som också ska återställa densamma efter säsongen. Arrendeavtalet medför vissa 
intäkter för kommunen. Parkeringsplatserna är idag avgiftsfria vilket innebär att det 
inte är något bortfall av intäkter. Inom ramen för avtalet regleras vatten och el. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-20 
Tjänsteskrivelse näringslivschef, 2023-04-18 
Karta Kornet 1 
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Expedieras till: 
Restaurang Sand 
Näringslivschef Peter Jonsson 
Näringslivsutvecklare Jan Ståhl 
Mark- och exploateringsingenjör Sara Johansson 
Gatuchef Simon Ravik 
Gatuingenjör Sara Klint 
Teknisk nämnd (för kännedom) 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 152                                                   Dnr 2023/00237 

Investering i lokaler samt komplettering av inventarier till 
Jubileumsteatern 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att omprioritera investeringsmedel 

inom kommunstyrelsens investeringsram för investering i Jubileumsteatern för 

maximalt 6 500 000 kr. 

Investeringsutgiften kommer att återbetalas via hyresavtalet under avtalstiden. 

Bakgrund 

För att skapa förutsättningar för att driva en modern restaurang i 

Jubileumsteatern behöver lokalerna anpassas och byggas om utifrån en ny 

restauratörs önskemål. Kommunen kommer i enlighet med överenskommelse 

med ny restauratör besluta om investering och lokalanpassningar.   

Ärendet är berett gemensamt mellan samhällsbyggnadsförvaltningen och tekniska 

förvaltning. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning av miljömässig dimension har gjorts 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning av social dimension har gjorts 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

De kostnader som kommunen får för åtgärderna kommer långsiktigt att 

återbetalas till kommunen genom att hyran kommer anpassas därefter. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse upprättad av kommundirektör, 2023-05-02. 

Tjänsteskrivelse upprättad av näringslivschef, 2023-05-02 
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Expedieras till: 

Teknisk chef, Johan Myhrman 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 

Fastighetschef, Joakim Halaby 

Näringslivschef, Peter Jonsson 

Ekonomicontroller, Camilla Källerman 

Budgetcontroller, Ida Nilsson 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 153                                                   Dnr 2019/00063 

Igångsättningstillstånd parkeringar och ställplatser i Sjötorp  

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ge igångsättningstillstånd för 
iordningställande av parkering och ställplatser på före detta bandybanan i Sjötorp. 

Investeringen finansieras inom ramen för kommunstyrelsens investeringsram 2023. 

Bakgrund 

Kommunen har under en tid planerat för att förbättra toalett-, trafik-, parkerings- 
och ställplatssituationen i centrala Sjötorp under besökssäsongen. Under 2022 
iordningställdes 16 ställplatser och servicebyggnaden vid fd bandybanan renoverades. 
Under 2023 har beslut fattats om att anlägga en ny tömningsplats grå- och 
svartvatten samt parkeringsfickor för bussar omedelbart norr om kanalbron. 

Nästa steg i planen omfattar att iordningställa resten av den fd bandyplanen med bla 
långtidsparkering för bilar, bussparkering och ytterligare 16 ställplatser samt 
tillgänglighetsåtgärder vid servicebyggnaden. Detta steg har varit föremål för 
omplanering i olika former för att hitta en lämplig balans mellan enskilda intressen 
för grannarna till fd bandybanan och allmänintresset att vidta åtgärderna.  

Förutsatt att tillfälligt bygglov beviljas omfattar åtgärden även uppställning av sk 
gabionmurar för att på ett snyggt sätt avgränsa de olika områdena från varandra. 
Vidare omfattas även anläggande av en infart till fd bandybanan, där slutligt val av 
stäckning är avhängt på möjligheten till utfart på statlig väg eller ej.  

Det finns en tydlig politisk vilja uttryckt i KSAU uppdrag till kommundirektören § 
148 (2023-04-17) att även detta sista steg ska genomföras inför sommaren 2023. 
Ärendet är berett gemensamt mellan samhällsbyggnads- och tekniska förvaltningen. 
Åtgärderna är tänkta att i första hand genomföras i tekniska förvaltningens regi. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Iordningställande innebär en viss påverkan på miljön, men i förlängningen innebär en 
mer ordnad och hänvisningskyltad parkering för såväl bilar som bussar och husbilar 
att tomgångskörning minskar. 

Bedömning ur social dimension 

Parkeringen och de nya stallplatserna innebär att en ökad mängd människor kommer 
vara i rörelse i området vid fd bandybanan och sträckan från denna upp till kalanalen 
För grannar blir detta en förändring från nuvarande läge. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Medel för investeringen finns avsatt i kommunfullmäktiges budget 2023 med 
styrningen att ett igångsättningstillstånd krävs för att påbörja arbetet. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-25.  

Tjänsteskrivelse samhällsbyggnadschef, 2023-04-25 

 

Expedieras till: 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Näringslivschef Peter Jonsson 
Projektledare Linus Gradén 
Ekonomicontroller Camilla Källerman 
Budgetcontroller Ida Nilsson 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 154                                                   Dnr 2023/00231 

Finansiering näringslivsverksamhet 2023 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att avsätta 150 000 kronor ur 
kommunstyrelsen medel till förfogande under 2023 för näringslivsverksamhet. 

Beslutet fattas med stöd av punkten 2.8 i kommunstyrelsen delegationsordning. 

Bakgrund 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har av kommunstyrelsen fått i uppdrag att jobba mot 
beslutade mål och aktiviteter för 2023. För att nå kommunstyrelsens mål att 
företagsklimatet i Mariestad är rankat som topp 25 i landet planerar förvaltningen för 
olika aktiviteter i form av sammankomster och informationsinsatser såsom 
deltagande i Skaraborgsdagen, undersökningar, näringslivsfrukostar och andra 
informationsforum. 

I budgetbeslut för 2023 beslutades om en begränsad driftbudget för dessa aktiviteter 
med den uttalade inriktningen att äska dessa behov efterhand som aktivitetsplanen 
klarlagts under året.  

I samband med kvartalsrapport 1 för 2023 har förvaltningen en färdig aktivitetsplan 
och gjort ett prognosarbete mot årsslut för att nå målet. Därvid bedöms att 150 000 
kronor behöver tillföras ur kommunstyrelsens medel till förfogande för att kunna 
fullfölja aktivitetsplanen. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Alla former av sammankomster innebär någon klimatpåverkan, men kan i detta 
sammanhang ändå betraktas som ringa då det främst rör sig om lokala aktiviteter. 

Bedömning ur social dimension 

Att bevara och utveckla befintligt näringsliv är av stor betydelse för att bibehålla och 
skapa nya jobb och därmed sociala förutsättningar för invånare och kommunen.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Genom att tillföra dessa medel kommer aktivitetsplanen och därmed målsättningen 
att kunna nås på tänkt ambitionsnivå. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-20. 
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Tjänsteskrivelse samhällsbyggnadschef, 2023-04-18 

Expedieras till: 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Näringslivschef Peter Jonsson 
Budgetcontroller Ida Nilsson 
Ekonomicontroller Camilla Källerman 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 155                                                   Dnr 2023/00004 

Förfrågan om kommunalt intresse av att uppföra 
trygghetsbostäder 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen avböjer erbjudandet från KHF Särskilt boende i Mariestad att 
uppföra ett trygghetsboende i centrala Mariestad. 

Bakgrund 

KHF Särskilt boende i Mariestad har inkommit med en förfrågan till kommunen om 
det finns intresse att uppföra ett trygghetsboende i centrala Mariestad. Föreningen 
har sedan tidigare ett sådant boende med 73 lägenheter i Mariestad och har bedömt 
att det finns ett behov av ytterligare med anledning av pågående 
etableringar/expansioner. För att vara aktuellt önskar föreningen kommunal borgen 
och en markanvisning på någon central tomt i Mariestad.  

Ärendet anmäldes till kommunstyrelsen och har beretts av samhällsbyggnads-
förvaltningen med stöd av äldre- och omsorgsförvaltningen och 
ekonomiavdelningen. 

Kommunen ser på kort sikt (till 2030) att behovet av trygghetsboende är täckt.  

Kommunen har i detta läge inget intresse i att ingå ytterligare borgensåtaganden. 
Tidigare sådan åtaganden har ingåtts under andra marknadsförutsättningar. 

Ur ett tomtperspektiv har föreningen föreslagit Apeln 3 e& 13 eller annan lämplig 
central tomt. De föreslagna tomterna skulle sannolikt vara lämpliga för ändamålet 
och det finns även andra tomter som kan var aktuella. Givet att det inte bedöms 
finnas något kortsiktigt behov av bostadstypen eller något kommunalt intresse att 
ingå borgen finns det heller ingen anledning att djupare undersöka en markanvisning. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

All nybyggnation innebär en påverkan på miljön. Vad som är rimlig påverkan 
hanteras inom ramen för detaljplaneringen och har inte vidare beretts i detta ärende. 

Bedömning ur social dimension 

Det ligger i det kommunala grunduppdraget att omhänderta invånarnas behov av 
trygghetsboende. Bedömningen är att Mariestad på kort sikt har täck det behovet.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ett kommunalt borgensåtagande och en hyresform där kommunen tecknar ett 
långsiktigt åtagande har för- och nackdelar. Mariestad har sedan tidigare sådana 
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åtaganden som ingåtts under ett annat marknadsläge. I detta skede bedöms ytterligare 
borgensåtagande och inte vara önskvärt för kommunen. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-21.  
Tjänsteskrivelse samhällsbyggnadschef, 2023-03-04.  
Förfrågan om kommunalt intresse av att uppföra trygghetsbostäder. 

Kommunstyrelsen 
Expedieras till: 
KHF särskilt boende 
Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 
Äldre- och omsorgschef Annelie Åberg 
Ekonomichef Christina Olsson 
Äldre- och omsorgsnämnden  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 156                                                   Dnr 2023/00217 

Handlingsplan för budget i balans - kvartalsrapport för 
kommunstyrelsens verksamheter 2023 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner handlingsplan för budget i balans för 
samhällsbyggnadsförvaltningen.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att till 
nästkommande möte återkomma med ett beslutsförslag för att nå en budget i balans 
för arbetsmarknadsenheten.   

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 17 april (Ksau § 
140/23) att de verksamheter som redovisar ett underskott i samband med 
kvartalsrapporten ska återkomma med förslag med åtgärder för att nå en budget i 
balans.  

Underlag för beslut 

Muntlig redovisning på sammanträdet. 
Protokollsutdrag ksau § 140 

Expedieras till: 
Samhällbyggandschef Niklas Brandt 
Socialchef Anitta Into 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 157                                                   Dnr 2023/00215 

Ändringar i reglementet för socialnämnden avseende 
myndighetsutövning för LSS barn och unga 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar att i socialnämndens reglemente § 4 ta bort det stycke 
som avser handläggning och verkställighet enligt LSS. 

Bakgrund 

Efter uppdrag från förvaltningschefer inom socialförvaltningen och äldre- och 
omsorgsförvaltningen har socialt ansvarig samordnare gjort en översyn av hur 
uppdraget avseende myndighetsutövning inom Lag (1993:387) om stöd och service 
till vissa funktionshindrade (LSS) barn och unga är utformat. 

Bedömning är att uppdraget avseende LSS-barn rekommenderas att utföras inom 
äldre- och omsorgsförvaltningen och att reglemente avseende socialförvaltningen 
ändras. Genom denna förändring samlas all myndighetsutövning och verkställighet 
inom lagområdet i samma nämnd. En sådan förflyttning ger även LSS-handläggare 
för barn och unga en möjlighet till dagligt kollegialt stöd och erfarenhetsutbyte i 
handläggningsfrågor, samt stöd från biståndschef med sakkunskap i dessa frågor.  

Det finns inga hinder för att samverkan, efter samtycke från den enskilde, fortfarande 
kan ske mellan LSS-handläggare och socialsekreterare på barn- och ungdomsenheten 
i de ärenden som är aktuella på båda enheterna. De övriga skyldigheter som finns 
avseende ärenden som rör barn, exempelvis att beakta barnperspektivet och om 
anmälningsskyldighet regleras i lag och är inte beroende av vart myndighetsövningen 
utförs. 

Bedömning ur miljömässig dimension  

Bedöms ej finnas miljömässig påverkan.  

Bedömning ur social dimension  

En förflyttning av myndighetsutövning LSS barn och unga bedöms ha en positiv 
inverkan för brukarna genom att all myndighetsutövning och verkställighet samlas 
under samma nämnd. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Genom en flytt av myndighetsutövningen LSS-barn kommer posten i budget att 
hamna på Äldre- och omsorgsförvaltningen istället för Socialförvaltningen. Åtgärden 
i sig bedöms ej medföra någon kostnad 
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Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse upprättad av kommundirektör, 2023-04-18.  

Protokollsutdrag Sn § 31/23.  

Tjänsteskrivelse kvalificerad utredare, 2023-02-02 

Kommunfullmäktige 
Expedieras till: 
Socialnämnden 
Socialchef Anitta Into 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 158                                                   Dnr 2023/00100 

Förlängning av överenskommelsen av in- och utskrivning inom 
sluten hälso- och sjukvård 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom förlängning av överenskommelse mellan Västra 
Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen om samverkan vid in- och 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård till och med 2024-12-31. 

Bakgrund 

Överenskommelsen om in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård är ett 
underavtal till hälso- och sjukvårdsavtalet, vilket innebär att om hälso- och 
sjukvårdsavtalet förändras eller sägs upp, sägs även överenskommelsen upp. Då 
beslutsprocessen för hälso- och sjukvårdsavtalet fortfarande pågår och nuvarande 
avtal förlängts behöver överenskommelsen förlängas då den saknar reglering kring 
automatisk förlängning. Överenskommelsen förlängs t.o.m. 2024-12-31 och 
förhållanden kring uppsägning och upphörande av överenskommelsen har anpassats 
efter riktlinjen för gemensamma styrdokument som upprättas mellan kommunerna i 
Västra Götaland och Västra Götalandsregionen inom hälsa, vård och omsorg. 
Tidigare hänvisning till utvärdering inför ställningstagande om ny överenskommelse 
har tagits bort då utvärdering genomfördes 2021. Tidigare reglering kring stegvis 
förändrat kommunalt betalningsansvar för enskilda som vårdas inom sluten 
psykiatrisk vård och som omfattas av denna överenskommelse har tagits bort. Från 
och med 2020-04-01 regleras betalningsansvaret på samma sätt oavsett om den 
enskilde vårdats i psykiatrisk eller somatisk vård. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

En effektiv koordinerad övergång mellan slutenvård och öppenvård kan bidra till att 
minska sjukvårdens klimatavtryck och dess miljömässiga fotavtryck genom minskad 
resursanvändning, färre transporter och ökad användning av digitala lösningar. 

Bedömning ur social dimension 

Syftet med samverkansavtalet för in- och utskrivning inom hälso- och sjukvård har 
en viktig social dimension. En sömlös övergång mellan slutenvård och öppenvård 
kan bidra till att förbättra patienternas hälsa och livskvalitet samt främja social 
inkludering och delaktighet. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Genom att säkerställa en sömlös övergång mellan slutenvård och öppenvård kan 
kommunen undvika onödiga vårdkostnader. Genom att främja samverkan mellan 
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vårdgivare kan kommunen hjälpa till att säkerställa att patienter får rätt vård och 
omsorg vid rätt tidpunkt. Detta kan bidra till en mer effektiv användning av 
kommunens resurser, inklusive personal och utrustning. En sömlös övergång mellan 
slutenvård och öppenvård kan också minska behovet av socialtjänstinsatser för 
patienter som är i behov av stöd efter sjukhusvistelser. Genom att säkerställa att 
patienter får rätt vård och stöd efter utskrivning kan kommunen undvika kostsamma 
socialtjänstinsatser. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-04-18 
Protokollsutdrag äldre- och omsorgsnämnden § 26/23 
Protokollsutdrag Skaraborgs kommunalförbund § 8/23 
Protokoll VästKom 2022-12-06 
Tjänsteutlåtande VästKom, 2022-11-29 
Överenskommelse mellan Västra Götalands kommuner och Västra 
Götalandsregionen om samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård. 

Kommunstyrelsen 
Expedieras till: 
Skaraborgs kommunalförbund 
Västkom 
Äldre- och omsorgsnämnden 
Äldre- och omsorgschef Annelie Åberg 
Avdelningschef Pia Stenlund 
Avdelningschef Anette Karlsson 
Avdelningschef Selma Bandic 
Biståndschef Agneta Rönnqvist 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 159                                                   Dnr 2023/00219 

Riktlinjer för god ekonomisk hushållning  

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar att gällande riktlinjer för god ekonomisk hushållning 
Kf § 128/13 ska upphävas.   

Kommunfullmäktige beslutar att anta nya riktlinjer för god ekonomisk hushållning.  

Bakgrund 

Kommunallagen stadgar att kommuner och landsting ska ha en god ekonomisk 
hushållning i sin verksamhet och i sådan verksamhet som bedrivs genom andra 
juridiska personer. Kommunfullmäktige ska också besluta om riktlinjer för god 
ekonomisk hushållning. 

God ekonomisk hushållning är enligt kommunallagen att fastställa verksamhetsmål 
och finansiella mål för att erhålla en god ekonomi för kommande generationer. God 
ekonomisk hushållning betyder också att kommunen inom sina verksamheter ska 
säkerställa att resurserna används till rätt saker och att de utnyttjas på ett effektivt 
sätt. För att uppnå detta krävs en ändamålsenlig styrning, till exempel genom att sätta 
upp mål, upprätta planer och program samt kontinuerligt följa upp utvecklingen. Till 
en god ekonomisk hushållning hör också att ha en beredskap för att möta framtida 
utmaningar genom att i god tid inför förväntade förändringar vidta nödvändiga 
åtgärder.  

Mariestad kommuns ”Riktlinjer för god ekonomisk hushållning” är utformad för att 
svara upp mot kommunallagens krav. Riktlinjerna förtydligas och kompletteras 
ytterligare i Mariestad kommuns styrprinciper, ägarpolicy, finanspolicy samt i de 
kommunägda bolagens ägardirektiv.  

Frågan om kommunens ekonomiska ställning måste hela tiden hållas levande och 
”Riktlinjerna för god ekonomisk hushållning” ska revideras minst en gång under 
varje mandatperiod. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Riktlinjerna för god ekonomisk hushållning tydliggör vad det betyder för Mariestads 
kommun. Uppnås en god ekonomisk hushållning inom kommunens verksamheter då 
uppfylls både de ekonomiska målen och verksamhetsmålen som fastställts av 
kommunfullmäktige. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning i detta ärende. 
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Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning i detta ärende. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-24. 
Tjänsteskrivelse ekonomichef, 2023-04-24 
Förslag till riktlinjer för god ekonomisk hushållning.  

Kommunfullmäktige 
Expedieras till: 
Kommundirektör Susanne Wirdemo 
Ekonomichef Christina Olsson 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 160                                                   Dnr 2023/00136 

Kulturstrategi Västra Götaland och regional kulturplan 2024-
2027 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att yttra sig över kulturstrategi Västra Götaland och 
regional kulturplan 2024–2027 i enlighet med upprättat förslag av kultur och 
fritidschefen. 

Bakgrund 

Kulturnämnden i Västra Götalandsregionen har upprättat förslag till kulturstrategi 
Västra Götaland och regional kulturplan 2024–2027.  

Mariestads kommun har beretts möjlighet att yttra sig över förslaget. 

Kulturstrategin för Västra Götaland har remitterats till regionens samtliga 
kommuner. Det är ett omfattande, 47 sidor långt dokument som i stora delar känns 
spretigt och med ett flertal upprepningar.  

Dokumentet är i huvudsak indelat i två huvudkapitel; Förutsättningar för 
kulturstrategin samt Kulturstrategins mål och prioriteringar. Dessa två kapitel 
efterföljs av en redovisning av Kulturplan 2024-2027, vilket i princip är en 
uppräkning och katalogisering av de olika scenkonsterna och en redovisning av 
regionens musei- och biblioteksverksamhet.  

Dokumentet avslutas med kapitlet Kulturens samspel med andra sektorer vilket 
innefattar en redovisning av den regionala utvecklingsstrategin för Västra Götaland 
(RUS), det regionala trafikförsörjningsprogrammet 2021-2025 samt Strategi för 
omställning av hälso- och sjukvården i Västra Götalandsregionen 2023-2027. 

Kultur och fritidschefen har upprättat förslag till yttrande över kulturstrategi Västra 
Götaland och regional kulturplan 2024–2027. Yttrandet fokuserar främst på kapitlet 
Kulturstrategins mål och prioriteringar samt de underliggande utvecklingsområdena. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-24 
Tjänsteskrivelse kultur- och fritidschefen, 2023-04-11 
Kultur- och fritidschefens förslag till yttrande över kulturstrategi Västra Götaland 
och regional kulturplan 2024-2027 
Remiss – Kulturstrategi Västra Götaland och regional kulturplan 2024-2027 

Kommunstyrelsen 
Expedieras till: 
Västra Götalandsregionen 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 161                                                   Dnr 2023/00214 

Kultur- och ungdomsstipendiet 2023 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att kulturstipendiet för 2023 tilldelas Elisabeth Göthberg 
och Ulla-Britt Westelius.  

Kommunstyrelsen beslutar att ungdomskulturstipendiet för 2023 tilldelas Emil 
Hammer.  

Stipendierna delas ut i samband med nationaldagsfirandet. 

Bakgrund 

Mariestad kommun delar årligen ut ett kulturstipendium och ett 
ungdomskulturstipendium som belöning för eller som stöd till utövare inom 
litteratur, musik, dans, konst, teater, fotokonst, konsthantverk eller därmed 
jämförbara områden av kulturell verksamhet. Utdelning sker på Sveriges nationaldag 
den 6 juni på Marieholm. 

Kommunstyrelsen beslutade 2021-12-20 att överlämna ansvaret att föreslå mottagare 
av kultur- och ungdomskulturstipendiet till Kulturallians Mariestad från och med år 
2022.  

Kulturallians Mariestad har lämnat följande förslag på mottagare av kultur och 
ungdomskultur-stipendiater:  

• kulturstipendiet Elisabeth Göthberg och Ulla-Britt Westelius för mångåriga 
insatser för kulturlivet i Mariestad.  

• ungdomskulturstipendiet föreslår Kulturallians Mariestad Emil Hammer, som 
uppmuntran för fortsatt musicerande. 

 

Kulturstipendiets ersättning uppgår till 5 000 kronor och ungdomskulturstipendiet 
ersättning uppgår till 1000 kronor. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Bedöms inte att ha någon ekonomisk påverkan. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Bedöms inte att ha någon miljömässig påverkan. 
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Bedömning ur social dimension 

Bedöms inte att ha någon social påverkan. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-04-24. 
Kultursamordnarens tjänsteskrivelse, 2023-04-05. 
Bilaga 1 Kulturallians Mariestads prioriteringar 
Bilaga 2 Allmänhetens nomineringar för kultur- och ungdomskulturstipendiet 2023 
Bilaga 3 regelverk för kultur och ungdomskulturstipendium 
Bilaga 4 Tidigare kultur- och ungdomskulturstipendiater 

Kommunstyrelsen 
Expedieras till: 
Kultursamordnare Martin Hermansson 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 162                                                   Dnr 2023/00047 

Medborgarförslag om att bilda ett tillgänglighetsråd 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget om att bilda ett 
tillgänglighetsråd då föreningarna redan har ett forum för att diskutera aktuella 
frågor. 

Bakgrund 

Ett medborgarförslag har 2023-01-19 inkommit gällande att bilda ett 
tillgänglighetsråd. Förlagsgivaren representerar flera föreningar som gemensamt gör 
en framställan till kommunen om att få bilda ett råd där föreningarna kan framföra 
önskemål. Det gäller tillgänglighet till offentliga lokaler, hörselslingor, framkomliga 
vägar för syn- och rörelsehindrade, ledsagning med mera.  

Under den tid ärendet beretts har folkhälsostrategen blivit inbjuden till möte med ett 
tillgänglighetsråd som föreningarna inrättat i egen regi. Detta råd bedrivs i samverkan 
med studieförbundet ABF. 

Det kan konstateras att det inte finns några hinder för föreningarna i 
tillgänglighetsrådet att framföra sådana önskemål som beskrivs i medborgarförslaget. 
En dialog bör således kunna föras med kommunen i dessa frågor utan att ett 
kommunalt tillgänglighetsråd inrättas.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet bedöms inte få någon konkret påverkan ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Tillgänglighets- och funktionshinderfrågor är av vikt för samtliga av kommunens 
förvaltningar och verksamheter. Av FN:s konvention för personer med 
funktionsnedsättning framgår att alla som arbetar i offentlig sektor har ansvar för att 
genomföra konventionen som framhåller allas rätt till delaktighet i samhället och 
möjlighet till ett självständigt liv. I Mariestads kommuns Strategi för Agenda 2030 
och Folkhälsoplan 2022-2030 framhålls även att alla kommuninvånare ska beredas 
plats och möjlighet till social samvaro för att ge förutsättningar för jämlikhet och god 
livsstil. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ett inrättande av ett kommunalt tillgänglighetsråd skulle innebära ökade kostnader 
för kommunen sett till administration och arvoden. 
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Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-21 

Tjänsteskrivelse stabschef och folkhälsostrateg, 2022-04-21 

Medborgarförslag om att bilda ett tillgänglighetsråd. 

Kommunstyrelse 
Expedieras till: 
Förslagsställare 
Stabschef Per Garenius 
Folkhälsostrateg Linnea Wiljén 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 163                                                   Dnr 2023/00235 

Inrättande av tjänst som brotts- och drogförebyggare 

  

Arbetsutskottets beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att inrätta en tjänst som brotts-och 
drogförebyggare. 

2. Tjänsten finansieras delvis genom statliga medel på 10kr per invånare för 
2023 och 21kr per invånare för 2024. Resterande del finansieras av 
Mariestads kommun tillsammans med bolagskoncernen.  

3. Kommundirektören ges i uppdrag att ta fram en finansieringsnyckel för 
kommunkoncernen avseende Säkerhetsenheten. 

Bakgrund 

1 juli 2023 träder lagen om Kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete i kraft. 
Lagen kommer att ställa krav på kommunerna att arbeta med brottsförebyggande 
frågor. Detta gör att en samordnande funktion behövs för att kunna arbeta med 
dessa frågor i Mariestads kommun och kan inte inrymmas i andra funktioner. 

Uppdraget som brotts- och drogförebyggare omfattas av att leda och samordna det 
strategiska trygghets- och brottsförebyggande arbetet tillsammans med andra aktuella 
aktörer såväl internt som externt. Inom uppdraget ska även ansvaret att leda och 
samordna kommunens EST-arbete (effektiv samordning för trygghet) ligga.  

Arbetet kommer till stor del även innefatta arbete enligt samverkan i lokalt 
brottsförebyggande arbete som är en modell framtagen av BRÅ och kopplat till den 
nya lag som träder i kraft gällande kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete.  

Tjänsten som brotts- och drogförebyggare är en utökad tjänst och kommer att 
organiseras under säkerhetsenheten med säkerhetschefen som chef. 

Nuvarande säkerhetsorganisation utgår ifrån ett kommunalt ansvarsperspektiv, vilket 
är otillräckligt ur ett säkerhetsperspektiv. Inom bolagssfären återfinns viktiga delar av 
kommunens samhällsfunktioner och därav har bolagens ägardirektiv fått en särskild 
skrivning kring en gemensam övergripande funktion. Det kommer påverka både 
dimensionering av enheten samt finansieringen av den samma. Plan för arbetet samt 
en finansieringsnyckel behöver därför arbetas fram och antas inom respektive 
juridisk enhet. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Genom att anta ett kommunkoncernperspektiv på säkerhetsarbetet stärks den 
ekonomiska dimensionen. 
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Bedömning ur miljömässig dimension 

Bedömningen är att ingen konkret påverkan sker av den miljömässiga dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Kommunens mål är att uppnå och behålla ett socialt hållbart samhälle. Det innebär 
låg brottslighet och låg förekomst av risk- och missbruk. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse kommundirektören, 2023-04-21 
Tjänsteskrivelse säkerhetschefen, 2023-04-21 

Expedieras till: 
Kommundirektör Susanne Wirdemo 
Ekonomichef Christina Olsson 
Stabschef Per Garenius 
Säkerhetschef Oskar Sjöberg 
Controller Camilla Källerman 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 164                                                   Dnr 2023/00111 

Arbetsordning för kommunfullmäktige - revidering 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar att anta det reviderade förslaget till arbetsordning för 
kommunfullmäktige. 

Bakgrund 

Den administrativa enheten har fått i uppdrag att upprätta förslag till revidering av 
arbetsordning för kommunfullmäktige. Det förslag som upprättats innehåller såväl 
tillägg och ändringar som rent redaktionella förtydliganden. Revideringen innebär 
bland annat: 

• Förtydligande av vice ordförandenas uppgifter 

• Förtydligande gällande upphörande av uppdrag på grund av valbarhetshinder 

• Att kravet på egenhändigt undertecknande av interpellationer, motioner och 
medborgarförslag tas bort 

Ett annat förslag är att ta bort kravet på annonsering av fullmäktiges sammanträden i 
lokaltidningen. Annonsering i lokaltidning uppgår till en kostnad om cirka 80 000 
kronor per mandatperiod. De lagstadgade kraven på kungörelse och tillkännagivande 
av fullmäktiges sammanträde uppfylls redan genom att tiderna för samtliga 
sammanträden, med tillhörande dagordning och handlingar, publiceras på 
kommunens webbplats. 

Revideringen har skett med ett visst stöd av den mall för arbetsordningar för 
kommunfullmäktige som tagits fram av Sveriges Kommuner och Regioner. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Revideringen bedöms inte få någon märkbar påverkan ur den miljömässiga 
dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

En tydlig arbetsordning underlättar fullmäktiges arbete och skapar en förutsebarhet 
hos såväl ledamöter som allmänheten. Detta kan bidra till ett ökat förtroende för 
kommunfullmäktige. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Om kravet på annonsering i lokaltidning tas bort innebär det minskade kostnader för 
Mariestads kommun. 
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Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-21 

Tjänsteskrivelse stabschef och utredare 2023-04-20 

Arbetsordning för kommunfullmäktige – reviderat förslag 

 

Kommunstyrelsen 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktiges presidium  
Kommunsekreterare 
Stabschef 
Administrativ chef 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 165                                                   Dnr 2023/00112 

Reglemente för kommunstyrelsen - revidering 

  

Arbetsutskottets beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att återremittera ärendet för att göra de 
ändringar i dokumentet som diskuterades på sammanträdet.  

Bakgrund 

Administrativa enheten har fått i uppdrag att revidera reglementet för 
kommunstyrelsen. Det förslag som tagits fram omfattar ändringar av såväl 
redaktionell karaktär som sakinnehåll. Förslagen innebär bland annat: 

 

• Förtydligande av kommunstyrelsens uppdrag och ansvar i egenskap av 
krisledningsnämnd 

• Förtydligande av kommunstyrelsens behandling av medborgarförslag 

• Förtydligande av kommunstyrelsens ansvar för elhandel 

• Införande av bestämmelser för hantering av initiativärenden 

• Införande av bestämmelser för kommunstyrelsens arvodesberedning 

 

Det reviderade förslaget till reglemente för kommunstyrelsen har tagits fram med 
visst stöd av den mall för reglementen som tillhandahålls av Sveriges Kommuner och 
Regioner. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Revideringen bedöms inte få någon märkbar påverkan ur den miljömässiga 
dimensionen. 

Bedömning ur social dimension 

Ett tydligt reglemente underlättar kommunstyrelsens, och övriga nämnders, arbete 
och skapar en förutsebarhet hos förtroendevalda, tjänstepersoner och allmänheten. 
Detta kan bidra till ett ökat förtroende för kommunstyrelsen och Mariestads 
kommun. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Revideringen bedöms inte få någon konkret ekonomisk påverkan. 
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Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-27 
Tjänsteskrivelse stabschef och utredare, 2023-04-20 

Reglemente för kommunstyrelsen – reviderat förslag 

Expedieras till: 
Stabschef Per Garenius 
Kvalificerad utredare Daniel Bohman 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 166                                                   Dnr 2022/00344 

Partistöd för Vänsterpartiet 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja Vänsterpartiet partistöd för 2023.   

Bakgrund 

Enligt kommunallagens 4 kap 29-32 §§ ska partier som erhåller partistöd årligen redovisa 
att stödet använts för sitt ändamål. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december 
och ges in till fullmäktige senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång. 
Redovisningen av hur partistödet har använts ska även granskas. Partierna utser själv sin 
granskare. Granskaren ska upprätta en granskningsrapport med ett intyg om att 
redovisningen ger en rättvisande bild av hur partistödet har använts. 
 
Fullmäktige ska årligen fatta beslut om utbetalning av stödet. 
 
Kommunfullmäktige i Mariestad antog den 25 februari 2019 ett reglemente med regler för 
partistöd i Mariestads kommun. Bakgrund till reglementet är att förtydliga rutinerna och 
hanteringen kring partistöd.  
 
Enligt reglementet ska partierna i fullmäktige lämna in den skriftliga redovisningen av hur 
stödet har använts föregående år (inklusive granskningsrapport med intyg) i samband med 
rekvisitionen av partistödet. Redovisning och granskningsintyget ska inkomma till 
kommunstyrelsen senast den 30 juni innevarande år för att underställas fullmäktige för 
beslut. 
 
Vänsterpartiet (V) har den 11 april 2023 inkommit med begäran om partistöd för 
innevarande år. Ansökan omfattar även redovisning av hur partistödet använts föregående 
år samt granskningsintyg.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas och 
kommunens miljömässiga förhållande. 

Bedömning ur social dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas sociala relation 
mellan varandra och kommunens verksamheter.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet förväntas inte inverka vare sig positivt eller negativt på invånarnas och 
kommunens ekonomiska situation. 
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Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse  
Stabschefens och utredarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-20 
Begäran om partistöd från Vänsterpartiet, 2023-04-11 
 

Kommunstyrelsen 
Expedieras till: 
Vänsterpartiet 
Administrativa enheten för hantering hos ekonomiavdelningen 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 167                                                   Dnr 2023/00220 

Upphandling av framtida telefoni 

  

Arbetsutskottets beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Mariestads kommun genomför 
en egen upphandling vad gäller telefoni. 

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att avsluta samverkan gällande 
upphandlingsorganisation med Skövde kommun. 

3. Kommunstyrelsens arbetsutskott ger kommundirektören i uppdrag att verka 
för en koncernövergripande upphandlingsfunktion.  

Bakgrund 

Mariestads kommun ska etablera ett koncerngemensamt servicecenter som kommer att 
bestå av: 
 

• Kommunvägledning, en väg in! 

• Telefoni, telefoniplattform och svarsfunktion 

• Mötesplats, ny välkomnande miljö 
 
Mariestads kommun har sedan ett flertal år ett avtal med Vänerenergi gällande telefoni. 
Avtalet har nu löpt ut och kommunen står därför inför att ett nytt avtal behöver 
upphandlas.  

• Vänerenergis uppdrag kring växeltelefonin är att svara i telefon snabbt och skicka 
vidare samtalet till en handläggare! 

• Ett servicecenters uppdrag blir att i så stor mån som möjligt ge kunden ett svar vi 
första kontakten! (70-80 % är rimligt enligt de erfarenheter som finns) 

 
Det har genomförts en behovsstudie av konsultföretaget Redway som visat på att det inte 
finns tillräckligt med tekniskt stöd i nuvarande telefoniplattform för att bidra till de 
funktionsbehov som ett servicecenter har. Ett byte av plattform är därför en förutsättning 
för att kunna skapa ett servicecenter! 
 
Baserat på noggrann analys av kommunernas förutsättningar, nuläge och potential som 
utkristalliserats är slutsatsen och Redways rekommendation att Mariestads kommun bör 
delta i den gemensamma upphandlingen som en egen upphandlande part gällande 
telefoniplattform och operatörstjänster. 
 
Enligt kommunfullmäktiges beslut- om antagna ägardirektiv för bolagen att tillsammans 
med kommunstyrelsen ansvara för införandet av ett koncerngemensamt servicecenter är 
det angeläget att bolagen också har möjlighet att avropa telefoni, vilket är en förutsättning 
för etablering av ett koncerngemensamt servicecenter. Upphandlingen ska därför även 
innehålla en option för avrop för bolagskoncernen. 
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Tidsplan 

• Steg 1. Anbudsinbjudan skickas ut i maj 

• Steg 2. Anbudsförfrågan går ut i augusti till de som valts ut och kan leverera 

• Steg 3. Utvärdering av anbud sker under första delen av november 

• Steg 4. Tilldelning, avtal skrivs under sista delen av november 

• Steg 5. Införande 2-3 månader, sker under första kvartalet 2024. 
 
Ny webb lanseras under första kvartalet 2024 och som hänger ihop med servicecenters 
utveckling. 
 
Bedömning ur miljömässig dimension  
Staben har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension. 

Bedömning ur social dimension  

Telefonin är en avgörande del i ett kommande servicecenter och därmed en bättre service 
till våra kunder med svar vid första kontakten med kommunen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension  

En första kalkyl visar på en mycket stor besparingspotential vad gäller tjänster för 
anknytningar, mobilabonnemang och dylikt. En upphandling och byte kräver dock en 
insats som kostar pengar. Nuvarande kostnader är inte analyserade och därför går det inte 
att säga varför nuvarande kostnader är så höga.  
 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse kommundirektör, 2023-04-21 
Tjänsteskrivelse stabschef, 2023-04-21 
 

Expedieras till: 
Stabschef Per Garenius 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 168                                                   Dnr 2023/00209 

Årsredovisning 2022 för Tolkförmedling Väst 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning 2022 och beslutar att bevilja 
ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda ledamöterna i direktionen för 
Tolkförmedling Väst för verksamhetsåret 2022. 

Jäv 

Janne Jansson (S) anmäler jäv och deltar inte i beredning och beslut av ärendet 

Bakgrund 

Tolkförmedling Väst är ett kommunalförbund som, genom att bedriva språktolk- 
och översättningsförmedling, har i uppdrag att tillgodose behovet av språktolkning 
och översättning till dess medlemmar. Förmedlingsarbetet består av plats- och 
distanstolkning samt meddelarservice och översättning av text.  

Revisorerna för Tolkförmedling Väst har granskat den verksamhet som bedrivits i 
kommunalförbundet av dess direktion under år 2022.  

Direktionen ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande mål, beslut och 
riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som finns för verksamheten. Direktionen 
ansvarar också för att det finns en tillräcklig intern kontroll i verksamheten. 

Revisorerna ansvarar för att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper 
samt pröva om verksamheten har bedrivit enligt de uppdrag, mål, lagar och 
föreskrifter som gäller för verksamheten. 

Granskningen har utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i kommunal 
verksamhet, förbundsordningen samt revisionsreglementet. Granskningen har 
genomförts med den inriktning och omfattning som behövs för att ge rimlig grund 
för bedömning och ansvarsprövning. 

Revisorerna bedömer sammantaget att direktionen i Tolkförmedling Väst har 
bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt. 

Revisorerna bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande, att 
direktionens interna kontroll varit tillräcklig och att resultatet enligt årsredovisningen 
är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som direktionen uppställt. 

Revisorerna tillstyrker att ansvarsfrihet beviljas för direktionen samt för de enskilda 
ledamöterna i direktionen. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur denna dimension.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur denna dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur denna dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-04-18 
Årsredovisning för Tolkförmedling Väst år 2022 
Protokollsutdrag från direktionen, § 508 - Årsredovisning 2022 
Internkontrollrapport för Tolkförmedling Väst 2022 
Revisionsrapport – Granskning av årsredovisning 2022 
Revisionsberättelse för år 2022 
Förbundsordning 
Förbundsdirektörens tjänsteutlåtande daterad 2023-03-31 

 

Kommunstyrelsen 
Expedieras till: 
Tolkförmedling väst 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 169                                                   Dnr 2023/00210 

Årsredovisning Avfall och Återvinning Skaraborg 2022 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige godkänner årsredovisning för 2022 och beslutar att bevilja 
ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda ledamöterna i direktionen för Avfall 
och Återvinning Skaraborg för verksamhetsåret 2022. 

Jäv  

Janne Jansson (S) anmäler jäv och deltar inte i beredning och beslut av ärendet 

Bakgrund 

Avfall och Återvinning Skaraborg (AÅS) är ett kommunalförbund som ansvarar för 
den kommunala renhållningsskyldigheten i de 13 medlemskommunerna Falköping, 
Gullspång, Hjo, Karlsborg, Mariestad, Skövde, Skara, Tibro, Töreboda, Essunga, 
Grästorp, Götene och Vara. 

Direktionen i AÅS ansvarar för att verksamheten bedrivs enligt gällande mål, beslut 
och riktlinjer samt de lagar och föreskrifter som gäller för verksamheten. De ansvarar 
också för att det finns en tillräcklig intern kontroll.  

Revisorerna har granskat redovisning och förvaltning för år 2022 i enlighet med 
kommunallagen och god revisionssed. Utifrån granskningen gör revisorerna gör 
följande bedömning: 

- att direktionen i förbundet, i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

- att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 

- att direktionens interna kontroll, i allt väsentligt har varit tillräcklig. 

- att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål som 
direktionen uppställt.  

Avseende de verksamhetsmässiga mål för god ekonomisk hushållning är revisorernas 
bedömning att målet inte uppfylls och att det krävs fortsatt utveckling avseende 
målformulering och mätbarhet. 

Revisorerna tillstyrker att direktionen och enskilda ledamöter i detta organ beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022 och att årsredovisningen för år 2022 
godkänns. 
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan ur denna dimension.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan ur denna dimension.  

Bedömning ur social dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan ur denna dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-04-19. 
Årsredovisning 2022 för Avfall och Återvinning Skaraborg. 
Protokoll från direktionen för Avfall och Återvinning Skaraborg 2023-03-27. 
Revisionsberättelse för år 2022 för Avfall och Återvinning Skaraborg.  
Granskningsrapport för år 2022 för Avfall och Återvinning Skaraborg. 

 

Kommunstyrelsen 
Expedieras till: 
Avfall och återvinning Skaraborg 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 170                                                   Dnr 2023/00211 

Årsredovisning Räddningstjänsten Östra Skaraborg 2022 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige godkänner årsredovisningen 2022 för Räddningstjänsten Östra 
Skaraborg och beslutar att bevilja ansvarsfrihet för direktionen och de enskilda 
ledamöterna i direktionen för Räddningstjänsten Östra Skaraborg för 
verksamhetsåret 2022. 

Bakgrund 

Direktionen inom Räddningstjänsten Östra Skaraborg har upprättat årsredovisning 
för år 2022. Direktionen har ansvaret för att verksamheten bedrivs i enlighet med 
gällande mål, beslut och riktlinjer samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. 
De ansvarar även för att det finns en tillräcklig intern kontroll. 

Revisorernas ansvar är att granska verksamhet, intern kontroll och räkenskaper och 
pröva om verksamheten bedrivits enligt de uppdrag, mål och föreskrifter som gäller 
för verksamheten.  

Revisorerna inom kommunalförbundet har granskat redovisning och förvaltning för 
2022 i enlighet med kommunallagen och god revisionssed. Revisorerna bedömer 
sammantaget att:  

• kommunalförbundet i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt.  

• räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 

• direktionens interna kontroll, i allt väsentligt har varit tillräcklig. 

• resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål som 
direktionen uppställt. Bedömningen avseende förbundets 
verksamhetsmässiga mål för god ekonomisk hushållning är att målen inte 
uppfylls fullt ut.  

Revisorerna tillstyrker dock att:  

• Förbundsdirektionen och de enskilda förtroendevalda i detta organ beviljas 
ansvarsfrihet.  

• Kommunalförbundet Räddningstjänsten Östra Skaraborgs årsredovisning för 
2021 godkänns.  

Ekonomisk dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension.  
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Miljömässig dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension.  

Social dimension 

Ärendet bedöms inte ha någon påverkan utifrån denna dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-19 
Årsredovisning 2022 för Räddningstjänsten Östra Skaraborg 
Revisionsberättelse 2022 
Granskningsrapport för årsredovisning 2022 
Uttalande från ledningen Räddningstjänsten Östra Skaraborg 2023-03-30 
Protokollsutdrag från sammanträde med direktionen för Räddningstjänsten Östra 
Skaraborg 2022-03-06, § 8 

 

Kommunstyrelsen 
Expedieras till: 
Räddningstjänsten Skaraborg 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 171                                                   Dnr 2023/00029 

Information 

  

Tekniska förvaltningens information  

Reningsverket 

Information lämnas om reningsverket i Mariestad 

Samhällsbyggnadsförvaltningens information 

Färdigställandeplan Sjölyckan 

Information lämnas om färdigställandeplan för Sjölyckan.  

Överklagande av detaljplan för Ladukärr 

Information lämnas om överklagande av detaljplan för Ladukärr.  

Detaljplan för Korstorp 

Information lämnas om detaljplan för Korstorp efter granskning.  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 172                                                   Dnr 2023/00050 

Handlingar att anmäla 

  

Inga handlingar att anmäla fanns vid dagens möte.  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 173                                                   Dnr 2023/00049 

Inbjudningar 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott finner inbjudningarna anmälda. 

Bakgrund 

Inbjudningar som inkommit till kommunstyrelsens arbetsutskott redovisas till 
sammanträdet. 

Underlag för beslut 

1. Leader Nordvästra Skaraborg.  
Inbjudan till föreningsstämma.  

2. Vänorten Ukmerge 
Inbjudan till 690-årsjubileum av staden. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 174                                                   Dnr 2023/00028 

Rapporter 

  

Ordförande Johan Abrahamsson (M), Henrik Andersson (M) och Janne Jansson (S) 
rapporterar från möte med Storkila fastigheter. Företaget har presenterat idé på 
utveckling i hamnen med bostäder, konferensanläggning och hotell.  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 175                                                   Dnr 43477 

Uppdrag till kommundirektören 

  

Inga uppdrag lämnas under dagens sammanträde. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 176                                                   Dnr 2023/00256 

Exploateringsavtal Katthavsviken 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott ger samhällsbyggnadschefen i delegation att teckna 
exploateringsavtal för Katthavsviken.  

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott gav på sammanträdet den 17 april 
kommundirektören i uppdrag att upprätta ett exploateringsavtal för Katthavsviken.  

      

Underlag för beslut 

Muntlig redovisning på sammanträdet.  

Protokollsutdrag ksau § 148/23.      

 

Expedieras till: 
Samhällsbyggnadschefen 

 


